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Acta de la sessió del Consell de Barri de les Corts 

 

A Barcelona, a les 17 h del dia 29 de març de 2023, es fa la sessió del Consell de Barri de les Corts al 

Saló de Plens del Districte (Plaça Comas 18). 

La taula que presideix el Consell està formada per: 

President, en absència del Regidor del Districte: Jordi Guillén (Conseller del barri de les Corts) 
 
Vicepresidència: Reyes de la Corte 
 
Secretari del Consell: Víctor Nieto 
 
Assisteixen els següents consellers i conselleres: 

 

Manuel Becerra, PSC 
Elisabet Bercial, ERC 
Ivan Condés, Junts 
Mercè Garrigosa, ERC 
Mario F Campelo, ERC 
Irene Morales (consellera tècnica) 
 
Hi assisteixen 25 persones (21 dones i 4 homes). 
 
La sessió va ser retransmesa en temps real a través de la plataforma digital de participació de 

l'Ajuntament de Barcelona decidim.barcelona. 

En Jordi Guillén dóna inici al darrer Consell de Barri de les Corts, en nom del regidor del districte 

absent per causa major. Els consell els presidiran els consellers adscrits d’ambdós districtes, de 

Pedralbes en Manuel Becerra i de Les Corts en Jordi Guillen.  

1. Aprovació de l’acta anterior 

Es dona per aprovada. 

2. Informe del Regidor del Districte de les Corts 

Explica la mostra del Panteó dels Soldats d’ultramar, el monument funerari en memòria als 

soldats de les guerres colonials 1898 al cementiri de Les Corts, un exèrcit format per camperols 

obligats anar a la guerra colonial. 



 
 

 

 

 

Informa que el 23 d’abril celebrarem Sant Jordi i es farà una Fira situada a l’Avinguda Diagonal, 

es farà la tradicional venda de llibres, roses i altres productes relacionats amb Sant Jordi. Així 

com activitats de difusió i promoció cultural adreçades a tot tipus de públic, (signatura de llibres 

d’autors/es i sensibilització d’entitats d’economia social i solidària.  

L’espai estarà situat a l’avinguda Diagonal a l’alçada de l’Hotel Hilton. El districte de Les Corts es 

posarà una parada on es faran diverses activitats d’entre elles 4 conta contes amb intèrprets de 

Llenguatge de Signes en Català, Tallers infantils (Origami, dracs i màscares, hi haurà un 

Photocall i l’actuació de la JOSC, la jove orquestra de Les Corts.  

Del 5 al 7 de maig es celebrarà la 2a edició de la Festa de la Primavera. El celebrarem amb 

diverses activitats lúdiques com: Cant Coral, tallers, concerts, ball i moltes altres activitats.  

També tindrem el Festival Circorts 2023 del 16 al 18 de juny de 2023 a l’Espai de Les 

Ceràmiques Vicenç al carrer Benavent als Jardins Bacardí i comptarà amb 15 espectacles 

gratuïts a l’aire lliure entre les jornades de divendres, dissabte i diumenge. El Festival Circorts 

compta amb un nou impuls amb una carpa que se situarà al carrer Menéndez y Pelayo 

cantonada amb Martí i Franquès. 

Actualització de l’estat d’obres : S’ha executat la pista de bàsquet de la Plaça del Carme, la pista 

de bàsquet dels Jardins de Magalí, els Jardins de Joan Altisent i les voreres del carrer Marquès 

de Sentmenat amb carrer Entença. En curs estan les obres el Parc de la Colònia Castells, el PIAD 

i espai per entitat de dones, la pacificació d’una part del carrer Galileu, la reforma de l’espai 

Jove, l’escola Bressol de Can Rosés i les actuacions de Protegim les escoles. 

Obres previstes per a 2023: La construcció del Pavelló Illa, el centre cívic de Can Deu on 

rehabilitarem i consolidarem parts del centre, els Jardins de Clara Campoamor, pacificació i 

creació d’una nova placa als carrers d’Europa i Anglesola, el carril bici de Travessera de Les 

Corts, pacificació de l’entorn Vallespir/Travessera de Les Corts aprofitant el carril, el local 

Morales, la presó de dones de Les Corts fent una demarcació integral dels límits de la presó,  

Travessera de Les Corts arranjament del tram de vorera costat muntanya entre el carrer Les 

Corts i Gran Via Carles III, reurbanització de carrer Loreto entre els carrers Bordeus i l’Avinguda 

Sarrià, transformació de l’illa dels Jardins de Sant Joan de Déu, renovació del paviment de la 

plaça Caba i la plaça Sol de Baix. 

3. Jornada de Priorització de Salut 

La Dra. Viviana Contreras (CAP Les Corts) presenta el Diagnòstic de Salut de Les Corts, la seva 

priorització i ens posa en antecedents:  

Explica que és la salut comunitària, que des d’atenció primària es centren en la atenció 

Biopsicosocial, per a millorar els aspectes de la comunitat que influeix en la salut. Actuar sobre 

la comunitat tindrà gran impacte en la salut dels individus. 

Fins ara es feien xerrades, tallers per a la comunitat i ara estem fent-les amb la comunitat, fent 

que la comunitat participi en el disseny de les activitats. 

Ens explica també les etapes d’aquest procés: 



 
 

 

 

 

 Establiment d’aliances (Etapa reflexiva a l’EAP) 

 Identificació d’actius i necessitats 

 Priorització 

 Planificació i actuació 

 Seguiment i Avaluació 

Han anat a conèixer les entitats de cada territori i detectar les seves necessitats i ara passarem 

a fer la priorització. 

Per fer el diagnòstic de Salut del Districte com son (Les Corts, Maternitat i Pedralbes) es va fer 

una aliança amb CAPIBE i EL CAP DE Montnegre per treballar el Diagnòstic de Salut. 

Aquesta aliança es tractava de veure les dades d’aquesta zona i entrevistant a 20 entitats per 

fer un anàlisi més qualitatiu. El resultat s’ha plasmat al “Diagnòstic de Salut Comunitària del 

Districte de les Corts” (prepandèmia) on hi ha una graella amb les necessitats que ha detectat la 

població en salut. A nivell de població general i per edats (infants, joves, adults i grans). 

Ara es vol detectat segons la població quines son les prioritàries per abordar-les en primer lloc. 

Aprofitant la Festa de la Primavera convidaran a tota la població a participar en decidir què 

pensen que és el que més pot influir en la seva salut per buscar una solució per millorar-ho. 

Amb els resultats es dissenyarà una Intervenció comunitària i s’avaluarà si ha estat efectiva.  

A la Festa de la Primavera s’especificarà a quina d’aquestes activitats es farà la priorització.  

Reprèn la paraula en Jordi Guillen qui presenta a l’Aina que ve de l’àrea de participació i en 

acabar aquest consell us repartirà uns fulletons perquè pugueu fer una valoració de les 

intervencions fetes durant aquest mandat per valorar com funciona l’àrea de participació. 

 

4. Resum de tancament del Programa d’Actuació del Districte (PAD). 
 

En Jordi Guillen dona pas a la Gerent del districte, Sara Jaurrieta, qui presentarà aquest resum. 
Explica:  
 

a) Evolució del Programa d’Inversió Municipal (PIM) 2020-2023 
A la ciutat s’han pogut invertir més de 2 mil milions d’euros en aquests 4 anys. Al districte s’han 
invertit més de 52 milions.   
A partir de 2021 la inversió es va poder augmentar cosa que al 2020 no va ser possible pel 
COVID. 

 
b) Grau d’execució del Programa d’actuació del Districte (PAD) 

El grau d’assoliment ha arribat pràcticament a un Grau d’execució del 100% i només queden 
pendents 15 de quasi 400 activitats  
 

c) Els 10 escenaris de 4 actuacions i alguna més específica d’alguna fitxa. 
 

Aquesta presentació ofereix deu escenaris i s’han seleccionat quatre actuacions de cadascun 

d’ells.  



 
 

 

 

 

A l’escenari 1, es tracta la Fortalesa econòmica i ocupació proposant reptes com: retenir i 

formar talent, captar més i millors inversions, enfortir les polítiques actives d’ocupació 

potenciant la contractació, potenciar la inserció laboral de persones vulnerables i dels i les 

joves, aprofitar les potencialitats del comerç digital, potenciar la sostenibilitat i la proximitat, 

impulsar plataformes de col·laboració publico-privada i publico-social i per últim afavorir la 

desconcentració del turisme.   

Dins l’escenari 2, d’atenció, inclusió social i les cures, s’ha constituït la comissió de treball de 

persones grans, edatisme i solitud no volguda, amb un pla d’actuació per evitar la soledat. S’ha 

creat la Taula de salut mental de Les Corts. Així com la Taula de salut comunitària de Les Corts. 

Arran de la pandèmia, es va fer dins la campanya “No estem sols”  en aquest arc de carrer, es 

van posar caixes elèctriques amb cares conegudes i el missatge de no estem sols. 

L’escenari 3 parla de transició ecològica, s’han posat plaques fotovoltaiques a equipaments 

municipals per reutilitzar l’energia. Després, esmenta diversos projectes. El primer, s’ha 

urbanitzat la plaça de Margarita Rivière, s’han instal·lat plaques fotovoltaiques en equipaments 

i altres espais del districte, es re-enjardinaran els Jardins de Clara Campoamor i s’ha fet el 

mateix amb els Jardins de Sant Joan de Déu que serà una nova realitat a finals de 2024. També 

s’han semaforitzat cruïlles com la de Taquígraf  Garriga amb Joan Güell.  

L’escenari 4 sobre mobilitat sostenible i segura es refereix a la campanya sobre patinets, junt 

amb Guardia Urbana, per garantir una convivència. A la persiana de Diagonal s’ha tret el carril 

bici, i el vianant pot passejar per la part central de la Diagonal. Es treballa ara el segon tram i es 

traurà el carril bici igualment. S’ha millorat la mobilitat als entorns escolars amb una reducció 

de velocitat i mobiliari per garantir la seguretat. També s’ha guanyat el lateral de la Diagonal 

per la bicicleta. 

En l’escenari 5, en l’apartat de ciutat educadora, científica i esportiva, es va l’inici d’obres de la 

nova Escola Bressol Municipal a Can Rosés, la realització de la Festa de la Primavera  amb 

activitats infantils, mostra de comerç, restauració, música, esport i el Festival Oriol Canals. Un 

Projecte executiu d’ampliació del Pavelló Poliesportiu Municipal L’illa i la Recerca i instal·lació 

de plafons de la Colònia Castells, preservar el nucli rural de l’espai entre els carrers del 

Montnegre i l’Equador. 

En quant a l’escenari 6 -Habitatge i rehabilitació- s’ha treballat la situació dels locals de planta 

baixa per dinamitzar-los i inspeccionar que no s’utilitzin com habitatge. Amb el fons Next 

Generation hi ha una feina en benefici de l’eficiència energètica dels edificis. S’ha redactat el 

Pla director del campus sud de la Diagonal. Amb la implicació de les universitats es vol crear un 

espai més dinamitzat i a finals d’any s’iniciaran obres d’aquest jardí geològic amb els recursos 

del mateix fons. També es podrà creuar el cementiri de Les Corts i així millorarà la 

connectivitat. 

En quant a l’escenari 7 d’urbanisme, es destaca la creació artística d’art urbà amb el mural del 

Circorts, el projecte #Noestemsols i les intervencions a l’espai Bederrida. S’està acabant el 



 
 

 

 

 

projecte de remodelació de l’avinguda Madrid, que és un carrer bàsic, compartit amb el 

districte de Sants-Montjuic. Redacció del projecte d’urbanització dels carrers Bordeus i Loreto 

per adaptar-lo a les circumstàncies actuals de mobilitat, accessibilitat, enllumenat, materials i 

renovació de serveis. També la definició de deu espais del districte com a refugis climàtics dins 

el Pla Clima de Barcelona. 

Respecte a l’escenari 8 de convivència, civisme, prevenció i seguretat, hi ha una mesura de 

govern dins el programa “Ampliem escoles”, utilització d’equipaments municipals i algunes 

places del districte per part dels centres educatius en horari lectiu. Presentació de la mesura de 

govern “Criteris per dur a terme activitats a la via pública i activitats extraordinàries amb 

incidència a la via pública 2020-2023. Constitució de la Taula per a la Convivència de la plaça de 

la Concòrdia i Patrulles mixtes integrades per Mossos d’Esquadra i la Guàrdia Urbana del 

districte amb l’objectiu de vetllar per la seguretat en els tres barris de les Corts. 

En l’escenari 9 de Feminisme i transversalitat de gènere,  contra les violències masclistes, la 

bretxa salarial i digital. Els reptes han estat: Combatre les violències masclistes, la prevenció del 

sensellarisme femení, combatre la bretxa salarial, apostar per nous models organitzatius  i 

d’usos del temps, empoderament de la dona, integració de la perspectiva de gènere, creació de 

nous espais de memòria de dones i per últim la Democràcia participativa. 

Nou PIAD al carrer d’Entença, a la colònia Castells. Incorporació del nom de dones en el 

nomenclàtor del districte, edició i distribució de la Guia del Bon tracte, contra les violències 

masclistes i Establiment de punts liles a la Festa Major de les Corts. 

En l’apartat 10 del bon govern, es destaca que aquest és el primer districte que fa un programa 

pilot en responsabilitat patrimonial. El ciutadà ho podrà demanar de forma electrònica o en 

paper. Dins de l’administració es farà tot de manera electrònica. També canviarà el 

procediment de l’elecció del cortsenc i cortsenca del districte. Sobre participació d’infants i 

famílies hi ha més cobertura d’activitats a les ludoteques. Finalment, es va remodelar l’oficina 

atenció al ciutadà i s’han pogut donar més hores. 

Per últim, la gerent anuncia que s’ha penjat a internet un informe del PAD més extens. 

 

5. Torn obert 
 
1ª intervenció. La senyora Agelet en una primera part fa referència a les preguntes 

formulades al consell de barri: 

1. Els preus dels equipaments públics  amb piscines que és un punt crític per la calor i 

demana una revisió d’horaris i preus assequibles per famílies. 

2. Planteja també el problema de la sequera dels arbres i el dèficit dels mateixos que 

puja a uns 600 arbres. Pregunta com s’aplicaran les restriccions del reg i també 

planteja la tria de diferents espècies d’arbrat  per millorar la situació. 

3. Comenta que hauria d’haver una Comissió de seguiment de la Colònia Castells. 

Amb dues vessants: Per una banda considera que la gent que està pendent de 



 
 

 

 

 

reallotjament pateix una situació de tensió donat que, de 4 mesos que li haurien 

d’haver donat les claus ha passat a un any. D’altra banda  consideren que el 

mobiliari de la Colònia no és adient a les necessitats  de la gent gran que acabarà 

fent-los servir. Són bancs de formigó blancs sense braços i no són còmodes per la 

gent gran. 

4. Demana que el document que llegirà quedi registrat com a document oficial al 

registre municipal de l’últim consell de barri. Fa esmena a la Sra. Eulàlia Bosch, 

mare d'Oriol Canals a què es referirà després. Comenta que aquest escrit és el 

treball de Nora Miquel que avui no està per llegir-lo. El document proposa al 

regidor un nomenclàtor per un espai sense nom. Explica que davant de l'escola 

Ítaca, hi ha una placeta que connecta l'escola amb el poliesportiu i l'illa Diagonal 

que genera cert problemes quan els Serveis Municipals no saben com anar. Donar-

li un nom a aquesta placeta podria facilitar donar diferents usos a part de facilitar-

ne la localització. La proposta és: placeta Oriol Canals, que està recolzada per 

diferents entitats del barri. Oriol Canals és un Cortsenc i ha format part de moltes 

d'aquestes entitats. Format en educació social i ha treballat pel barri, fou impulsor 

de la plataforma juvenil i infantil del barri. Al 2008 va ser escollit Cortsenc de l’any.  

Al 2014 l’Oriol va morir en un accident de trànsit. Com homenatge es va crear un 

Festival que ja porta 6 edicions. Esperem que la trobeu una proposta encertada, tot 

i que son conscients que es prioritzen noms de dones; però això no treu que els 

nostres espais estiguin lligats a les persones i per tant respectant aquesta situació 

fem aquesta proposta 

El senyor Jordi Guillen passa a respondre a la senyora Agelet: 

Pel que fa a les Piscines suposa que es refereix a la CEM Les Corts. Aquestes piscines 

depenen del Institut Barcelona Esports i enguany s’ha incrementat en un 3% 

l'abonament i un 0% la resta de conceptes. 

Pel que fa al problema de la sequera, el 7 de març la Generalitat al DOGC va publicar la 

fase d'excepcionalitat de la Conca Ter-Llobregat definint-ho com ha estat molt greu de 

sequera i es van aprovar certes mesures com la prohibició de rec de parcs i jardins, 

sistema gota a gota, horaris, control d'aigües de pluja... es tracta de mantenir la vida. 

Però ara no es pot plantar més verd perquè no es pot mantenir-lo i garantir la vida 

existent. Els arbres estan comprats, i un exemple de la situació és que es van talar 6 

arbres malalts i s'afegiran 12 quan es pugui, plogui i es pugui assegurar la seva 

supervivència. 

Pel que fa als pisos de la Colònia Can Castells, estan en ple procés de gestió. El 4 d’abril 

les claus seran entregades, i estan una mica decebuts perquè un particular ha 

interposat un requeriment a l'Ajuntament que paralitza les gestions fins que la 



 
 

 

 

 

incidència no s'hagi resolt. Quant al mobiliari urbà es considerà que es polivalent per 

tothom.  

En referència a la Plaça d'Ítaca, coincideix amb la senyora que és una bona proposta, 

però no és la seva competència. 

2a intervenció. Pren la paraula la senyora Marisa Herrero: 

Ha quedat clar que la Colònia Castells no agrada. Finalment, el projecte és més car, més 

lleig i més dur. 

Pregunta, també, en referència a la Casa Remolins si s'ha tingut en compte com a 

referència de la Memòria Històrica i si esdevindrà una zona polivalent. Creu que no 

queda gaire cosa de la memòria històrica del barri i vol saber si es podrà mantenir 

aquesta casa. 

Sobre el nou disseny dels Jardins de Sant Joan de Deu, la senyora comenta que s'ha 

respectat el traçat original i no sap perquè no ha estat així amb el traçat de Can Castells 

El Sr. Jordi Guillen informa que hi haurà preguntes que respondrà la gerent i, les que no 

puguin respondre faran un recull i faran un retorn. 

3a intervenció. La senyora Sanz Pérez comenta que viu al carrer de Novell i no pot 

caminar per motius de salut i ha d’anar a tot arreu en cotxe. Presenta una sèrie de 

multes per aparcament i posa èmfasi en una sanció de grua de 173€ quan anava a la 

farmàcia. Ella necessita el cotxe per desplaçar-se i pregunta si hi ha algun suport per 

protegir la gent que com ella no es poden moure. 

El Sr. Guillen recull la seva queixa i la informa que després li contestarà. 

4a intervenció. La senyora Emma Gajo parla ara en representació del col·lectiu d’amos 

de gossos de les Corts. Reclama espais per a gossos solts i comenta que les àrees per a 

aquest efecte estan mal repartides. Com a solució proposa zones tancades per a gossos 

deslligats per exemple a Can Feu i altres espais que podrien ser adequats. Parla del 

canvi a la societat i que els gossos també tenen els seus drets. Critica que a l'espai 

Barcadí hi ha gossos perillosos sense morrió. La senyora Gajo passa la paraula a la 

senyora Conxita Vilà: 

5a intervenció. Parla la Sra. Vilà de la situació dels parcs, en concret del Parc de Cervantes 

i Palau Reial on està prohibit l'accés de gossos. Comenta el problema de la femta dels 

gossos que, per culpa dels amos, generen brutícia. No sap si l’ajuntament té algun pla, 

però ells ofereixen la seva col·laboració davant aquest tema. Presenta també 2 articles: 



 
 

 

 

 

un de La Vanguardia i un altre del Punt Avui sobre els pipi-can. Convida a fer un tour 

pels espais habilitats per 3 hores, perquè comprovin “in situ” els problemes. 

El moderador Sr Guillen fa referència a Montnegre 46 i comprova que la Sra. Herrero ha 

marxat, per tant passa la paraula a la Sra. Sara Jaurrieta. 

La Gerent de Districte Sra. Sara Jaurrieta contesta: 

A la Sra. Herrero, absent en aquest moment, li respon que el disseny del parc Castells 

va ser participatiu i s’han tingut en compte les propostes que s'hi han anat afegint. Pel 

que fa al model de bancs preguntat per la Sra. Agelet comenta que són bancs com els 

del parc Joan Raventós a Sarrià i que tenen bona acollida, no obstant hi haurà altres 

models a part d'aquests. 

En quant a la conservació de les casetes del Passatge Piera, s'estan fent estudis i hi ha 

un avantprojecte conservant la memòria històrica. 

A la Senyora Sanz li comenta que si té acreditada la minusvalidesa pot aparcar sense 

límit horari en zona de càrrega i descàrrega amb l'acreditació PMR. Al carrer Galileu 

estan fent obres de millora i es farà de plataforma única. 

Respon a la Senyora Emma Gajo en referència a les zones d'ús compartit, que 

pràcticament doblaran la capacitat i s'estan recollint moltes al·legacions. Tanmateix 

reconeix que als parcs romàntics no es pot accedir amb gossos atesa la seva 

excepcionalitat. Recorda també que es va fer una campanya informativa a la Maternitat 

per millorar els hàbits de convivència per amos de gossos. 

6a intervenció. La Sra. Conxita Vilà apunta que en referència a la convivència, hi ha gent 

a qui no li agraden els gossos amb la que és molt difícil aconseguir-la i planteja algun 

tipus d'horari als parcs, perquè el pipi can no és per córrer. Creu que el problema dels 

gossos petits a la plaça Bacardi continua i demana zones més ben repartides. 

7a intervenció. La Sra. Gajo manifesta l'esperança de més zones, però l'ús compartit com 

s'ha vist a Sants i l'Estació del Nord no funciona i han optat per tancar una zona només 

per gossos. És un problema generalitzat a tota Barcelona. Les zones que proposen estan 

buides i reitera la vostra oferta d'ajuda 

8a intervenció. La Sra. Gemma Fernández reclama més espais per a gossos i altres 

activitats. Manifesta que la zona de la Maternitat, que és de la Diputació, no compta 

amb aquest tipus d’espais però si per altres activitats. 

9a intervenció. El Sr. XXXX comenta que al carrer Galileu i Evarist Arnús hi ha problemes 

d'accés als pàrquings per les obres. 



 
 

 

 

 

10na intervenció. La senyora Agelet ens diu que al carrer Montnegre, 46 hi ha una casa 

de cent anys amb valor artístic i es pregunta si també està planejat un pla de 

restauració. 

Respon la Gerent, Senyora Sara Jaurrieta: 

Puntualitza que les zones d’us compartit entraran en funcionament a final d’any i 

s’informarà d’horaris depenent del lloc. Hi haurà 3 punts. Més endavant si es 

consideren insuficients es podrien sol·licitar més. Hi haurà una campanya informativa 

per a aquests temes. Al maig començarà una formació sobre els Jardins Bacardí. Hi ha 

també encarregades 1.000 ampolles d’aigua així com rotllos de paper per millorar la 

convivència. 

El Sr. Jordi Guillen apunta davant de comentaris fora de micròfon de la Sra. Agelet que 

el problema son els actes incívics i fa un elogi a GUB que actua sempre que detecta 

infraccions. 

 

I dona per finalitzat l’últim Consell de Barri. 

 

 

 

 


